## 高贵林孔子学院 2025 年中小学生书法绘画比赛

"2025年中小学生书法绘画比赛"旨在为学生搭建展示和交流艺术创造力之平台。比赛现面向BC省中小学生征集参赛作品。

## 一. 参赛范围

本次比赛对BC省K-12年级所有中小学在读学生开放报名。参赛学生应为加拿大永久居民或加拿大公民。比赛分为书法和绘画两个类别进行。

## 二. 参赛作品要求

#### (一) 年龄组别

本次比赛的书法和绘画将分别划分四个年龄组进行。四个年龄组分别是: 小学低年级组(6~9岁组)、小学高年级组(10~12岁组)、初中组(13~ 15岁组)和高中组(16~18岁组)。

## (二) 比赛细则

每位参赛者可以自行选择参加绘画比赛或书法比赛,也可以同时参加绘画比赛和书法比赛,但是每个比赛只能提交一份作品。

#### 1.绘画

绘画形式包括:中国画、油画、水粉画、版画、素描、儿童画、彩笔、蜡笔、漫画、电脑绘画等。作品名称(题目)自拟,要求有真情实感。

绘画作品要求:

- (1) 主题突出, 内容充实, 健康向上;
- (2) 色彩关系明确, 画面生动和谐;
- (3) 构图完整,结构严谨,造型表现生动完整;
- (4) 内容新颖, 表现创意;
- (5) 画面干净整洁, 美观大方。

#### 2.书法 (毛笔书法)

书法作品要求:

- (1) 主题明确, 内容新颖, 用字规范, 无错字、漏字, 清晰美观;
- (2) 讲究笔法,字体规范,笔画流畅,结体端庄;
- (3) 总体风格鲜明, 独树一帜, 自然和谐;
- (4) 版面合理,墨白协调,笔势呼应;
- (5) 章法浑然一体, 布局精巧, 赏心悦目。

## (三) 参赛作品提交要求

书法和绘画作品尺寸不限。请提交高清晰度参赛作品照片或电子文件至: http://shufahuihua.bisai.ca

文件命名格式为: 姓名+年龄+书法或绘画, 如: MaryZhang7书法。

本次比赛的获奖作品将按照邮件通知要求提交原作以供展览。

## 三. 比赛评委

比赛主办方将邀请书法和绘画领域专业人士担任评委,并秉承公平、公正的比赛原则进行作品的评审工作。评审将根据参赛作品的主题、创意、投巧等方面进行综合考量。参赛作品需符合参赛者年龄特点的表现形式及独特的创作思路。

## 四. 奖励

本次比赛作品评审按绘画和书法分类,分别设置一等奖、二等奖 三等奖 和优秀奖。所有参赛者将获得参赛证书,获奖者将获得参赛证书、获奖证书 和奖励。比赛也特别设立指导教师奖,向优秀指导教师颁发荣誉证书。

比赛组办方将集结本次比赛的优秀作品。出。

## 五. 比赛时间流程

本次中小学生书法绘画比赛的活动报名时间从即日起至 <u>2025</u> 年 12 月 30 日 <u>23 时整</u>截止。所有参赛作品均需在活动截止日期前发送到主办方指定的网址。

2026年1月1日-2026年1月18日为评审阶段。比赛获奖名单将于2026年1月30日在高贵林孔子学院网站公布。比赛颁奖事宜另行通知。

比赛咨询: gdscsd2020@gmail.com

敬请登陆高贵林孔子学院网站了解比赛详情及最新资讯:

https://www.coquitlamconfuciusinstitute.com/

高贵林市孔子学院

2025年11月10日



# Confucius Institute in Coquitlam 2025 Painting & Calligraphy Contest

The purpose of the 2025 Painting & Calligraphy Contest is to provide an opportunity for students to showcase their art skills. This contest is open to all BC K-12 students.

## —. Competition Categories

This contest is open to all BC students from kindergarten to grade 12. All the contestants must be Canadian citizens or permanent residents of Canada. The contest has two categories: Painting and Calligraphy.

# 二. Contest Entry Requirements

# (-) Contest Groups

Each painting contest and calligraphy contest will have 4 groups based on the age. These groups are: Low grades of elementary students (6-9) year-old), high grades of elementary students (10-12) year-old), middle school students (13-15) year-old) and high school students (16-18) year-old).

## (二) Contest Regulations

Each contestant can attend the painting contest or calligraphy contest. They could also attend both the painting and calligraphy contests at the same time if they wish. However, each contestant can only submit one entry for each contest.

#### 1. Painting

The painting styles for the contest could be: Chinese painting, oil painting, gouache painting, print, sketch painting, children's drawing, colored strokes, crayon drawing, comics and computer drawing. Students are free to choose their title or theme for the panting but the painting needs to show their real and true feeling.

## **Painting Artwork Requirements**

- (1) Clear theme, rich content, positive and healthy;
- (2) Colorful, vivid and harmonious;
- (3) Complete, well-designed and lovely;
- (4) Creative and novel;
- (5) Clean and neat, beautiful and attractive.

## 2. Calligraphy (Brush Calligraphy)

## **Calligraphy Artwork Requirements**

- (1) Clear theme, novel content, carefully selected words, no wrong spelling, no missing words and easy to read;
- (2) Fine brushwork, font specification, smooth strokes, dignified word structure;
- (3) bright style, unique, natural and harmonious;
- (4) Reasonable layout, ink and white coordination, and writing gesture echoing each other;
- (5) Writing in one complete piece, well-designed layout, and pleasing to read.

## (三) Requirements for Entry Submission

There is no restriction for the size of painting and calligraphy artwork. Please submit the high-resolution photo or electric file to the following website: <a href="http://shufahuihua.bisai.ca">http://shufahuihua.bisai.ca</a>

All the entry files should be named in the following format:

Full name of the contestant + Age + Calligraphy or Painting.

Example: MaryZhang7Calligraphy

The winners will be contacted through e-mail and required to submit the original artwork for the showcase and display.

## 三. Judges

The competition organizer will invite the professional painting and calligraphy masters to be judges. They will judge fairly according to the contest regulation and requirements. The judging will focus on the theme, creativity, skills and overall quality of the artwork as well as the artwork characteristics that match the contestant's age.

## 四. Award

This contest has two categories, painting and calligraphy. The organizer will award First Place, Second Place, Third Place and a Special Prize for each of the two categories. All the contestants will receive the participation certificates and the winners will receive the award certificates, prizes as well as the participation certificates. The organizer will also have a Supervising Teacher Award. The excellent supervising teachers will receive Honor Certificates.

After the contest, the organizer will publish the excellent artwork from this competition.

#### 五. Timeline

The registration for this contest is open from now until December 30, 2025. All the entries must be submitted to the designated web site before the deadline.

The judging time is from January 1, 2026 to January 18, 2026. The results of this contest will be announced on January 30, 2026 on the website of Confucius Institute in Coquitlam. The organizer will announce the details for award ceremony later.

For more information, please contact: gdscsd2020@gmail.com

More or detail information can also be found on the website of Confucius Institute in Coquitlam.

https://www.coquitlamconfuciusinstitute.com/

Confucius Institute in Coquitlam

